
 

مليون ريال قطري خلال الأشهر التسعة   96.6 بنك لشِا يحقق صافي أرباح بقيمة 

 على أساس سنوي  %45 ، مسجلًا نموًا بنسبة 2024سبتمبر    30المنتهية في  

في   المنتهية  التسعة  الأشهر  لفترة  المالية  نتائجه  عن  "البنك"(  أو  لشِا"  )"بنك  )عامة(  ذ.م.م  لشِا  بنك  حقق  2024سبتمبر    30أعلن  حيث   ،

مقارنة بالفترة نفسها من   45، مسجّلًا بذلك زيادة بنسبة %منسوبة إلى حاملي الأسهم في البنكمليون ريال قطري  96.6صافي أرباح بقيمة 

ويعكس هذا الأداء الإيجابي مواصلة البنك خلال الأشهر التسعة من العام الالتزام بأهدافه الاستراتيجية التي تركز على تنويع  العام الماضي.  

 .مصادر الإيرادات وتعزيز الكفاءة التشغيلية

بنسبة   الخاضعة للإدارة نموًا سنويًا  توسّعها، حيث شهدت الأصول  للبنك  المتنوعة  ريال   7.0 لتبلغ %17واصلت محفظة الاستثمار  مليار 

بـ    66مليون ريال قطري، أي بزيادة وقدرها %   214.4إلى    2024قطري. كما ارتفع إجمالي الدخل في نهاية الربع الثالث من عام     129.4مقارنة 

 . 2023مليون ريال قطري خلال الفترة نفسها من عام 

مليار ريال قطري في العام الماضي.    6.2مليار ريال قطري، مقارنة بـ    7.6ليصل إلى    24علاوة على ذلك، شهد إجمالي الأصول ارتفاعًا بنسبة %

إلى   لتصل  سنوي،  أساس  على  ملحوظًا  نموًا  البنك  استثمارات  شهدت  الربحية،    3.3وكذلك،  مستويات  تحسّن  ومع  قطري.  ريال  مليار 

 مليار ريال قطري، مقارنة بالفترة نفسها من العام الماضي.  1.4لتسجّل 14ارتفعت حقوق الملكية بنسبة %

على التوالي. أما فيما يخص القيمة الدفترية،    1.85% % و9.94حقق البنك عائدًا على كلّ من متوسط حقوق الملكية ومتوسط الأصول بلغ  

، بلغت نسبة كفاية  2024سبتمبر    30ريال قطري. وكما في    0.115ريال قطري، في حين بلغ العائد السنوي للسهم    1.21فقد استقرّت عند  

 ، ما يعكس القوة المالية المتينة للبنك والتزامه بالحفاظ على احتياطيات رأسمالية قوية. 16.34رأس المال %

قائلًا: "يسرّنا أن نعلن عن استمرار نمو الربحية خلال    رئيس مجلس إدارة البنك الشيخ فيصل بن ثاني آل ثانيوتعليقاً على هذه النتائج، صرّح  

عام   من  التسعة  على 2024الأشهر  تأكيدًا  النتائج  هذه  وتأتي  الرئيسية.  الأداء  مؤشرات  معظم  في  الرقم  مزدوج  نموًا  سجّلنا  حيث   ،

المساهمات القوية لجميع قطاعات الأعمال، مدفوعة بالتركيز الاستراتيجي على تطوير منتجات مبتكرة وذات قيمة عالية، مصمّمة خصيصًا  

ستمر دليلًا  لتلبية احتياجات عملائنا. وإلى جانب ذلك، يواصل نموذج الدخل القائم على الرسوم تعزيز الربحية الإجمالية للبنك. ويُعدّ تقدّمنا الم

الم النمو  ذات  القطاعات  في  والعالمية  الإقليمية  الاستثمارات  على  تركّز  التي  الأمد،  طويلة  لاستراتيجيتنا  الناجح  التنفيذ  على  رتفع  قاطعًا 

 والإمكانات الكبيرة. ولا شك في أنّ هذا النهج سيدعم مسعانا نحو تعزيز إمكانات النمو وتحسين الكفاءة في جميع القطاعات."

، قائلًا: "يسعدنا أن نعلن عن تحقيق نتائج مالية إيجابية  صرّح السيد محمد إسماعيل العمادي، الرئيس التنفيذي لبنك لشِاوفي هذا الإطار،  

للربع الثالث. لقد تمثل العامل الرئيسي لنجاحنا في التركيز على وضع العملاء في صميم استراتيجيتنا وتقديم فرص استثمارية فريدة من  

الأصول  على  الاستحواذ  على  بقدرتنا  دائمًا  متفائلون  فإنّنا  المستمرة،  الجيوسياسية  والتحديات  السوق  تقلبات  من  الرغم  وعلى  نوعها. 

الربع  وإدارتها واستخراج القيمة منها، بالإضافة إلى تعزيز ريادتنا في تقديم عروض الاستثمار المتوافقة مع الشريعة الإسلامية. ومع دخولنا  

العام  الأخير من العام بمزيد من الزخم الإيجابي، نحن واثقون تمامًا من قدرتنا على تقديم قيمة حقيقية لمساهمينا وعملائنا، ونتطلع لإنهاء  

 بمستوى متميز." 

على   لشِا  بنك  زيارة موقع  المالية.   www.leshabank.comيرجى  للبيانات  الكاملة  والمجموعة  الصحفي  البيان  على  ذ.م.م.   للاطلاع  لشِا  بنك 

)عامة(، هو أول بنك استثماري مستقل متوافق مع أحكام الشريعة الإسلامية ومرخّص له من قبل هيئة تنظيم مركز قطر للمال ومُدرج في 

 (.QSE: QFBQ) بورصة قطر تحت الرمز

 

 



 

Lesha Bank records net profit of QAR 96.6 million for the nine-month period ended 

September 2024, reflecting a 45% YoY growth 

Lesha Bank LLC (Public) (“Lesha Bank” or the “Bank”) reported its financial results for the nine-month period ending September 

30, 2024. The Bank achieved a net profit of QAR 96.6 million, attributable to the equity holders, marking a 45% increase 

compared to the same period in the previous year. This growth reflects the Bank's continued strategic focus on diversifying 

revenue streams and operational efficiency throughout the nine months of the year. 

The Bank’s diversified investment portfolio continued to expand, with Assets Under Management (AUM) recording a year-over-

year growth of 17%, reaching QAR 7.0 billion. Total income by end of the third quarter in 2024 increased to QAR 214.4 million, a 

66% increase from QAR 129.4 million in the same period of 2023. 

Total assets also followed an upward trend, reaching QAR 7.6 billion, representing a growth of 24% from QAR 6.2 billion in the 

previous year. The Bank’s total investment expanded year-over-year by 26%, reaching QAR 3.3 billion. As profitability rebounded, 

total equity increased by 14% to QAR 1.4 billion compared to the same period last year.  

The Bank achieved a return on average equity of 9.94% and a return on average assets of 1.85%. The book value stood at QAR 

1.21, while annualized earnings per share reached QAR 0.115, and as of 30 September 2024, the capital adequacy ratio was a solid 

16.34%, reflecting the Bank’s robust financial health and commitment to maintaining strong capital reserves. 

HE Sheikh Faisal bin Thani Al Thani, Lesha Bank Chairman, commented: “We are delighted to announce continued profitability 

growth in the nine months of 2024, with double-digit growth across most key performance indicators. These results emphasize 

the strong contributions from all business lines, driven by a strategic focus on developing high value products tailored to client 

needs. Additionally, the Bank's fee-based income model continues to contribute significantly to the overall profitability of the 

Bank. Our consistent progress is a testament to the successful execution of our long-term strategy, which emphasizes high-

growth regional and global investments with potential upside. This approach is positioning us for potential growth across all 

sectors.” 

Mohammed Ismail Al Emadi, Lesha Bank CEO, added: “We are pleased to report healthy financial results for the third quarter. 

Our commitment to placing clients at the center of our business strategy and offering unique investment opportunities has 

been our key success factor. Despite market volatility and ongoing geopolitical challenges, we remain optimistic in our ability to 

acquire, manage, and extract value from our assets, while continuing to build leadership in Shari’a-compliant investment 

offerings. As we move into the final quarter with positive momentum, we are confident in delivering value to our shareholders 

and clients as we look forward to closing the year on a high note.” 

The press release and the full set of financial statements are available on its website at www.leshabank.com. Lesha Bank LLC 

(Public) is a Shari’a-compliant investment Bank authorized by the QFC Regulatory Authority (QFCRA) and a listed entity on the 

Qatar Stock Exchange (QSE: QFBQ). 


